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Diarienummer KN2023/03476 

Yttrande gällande ”Förslag till nationell förteckning över landlevande 

invasiva främmande arter”  

 

 

Holmen Skog AB (nedan kallat Holmen) lämnar härmed sina åsikter till ”Förslag till nationell 

förteckning över landlevande främmande arter”. 

Holmen ställer sig positiva till att denna gemensamma satsning för att förhindra och begränsa 

spridning av invasiva främmande arter. Vi anser att det är viktigt att vi gemensamt känner 

ansvar och tillsammans försöker komma till bukt med problematiken det skapat.   

Holmen ställer sig frågande till den tolkning som görs i EU förordningen 1143/2014 – Möjlighet 

att förelägga enskild markägare för hantering eller utrotning av invasiva främmande arter. Den 

tolkningen kommer med stor sannolikhet medföra enormt stor ekonomisk belastning för en 

privat markägare. Holmen anser det är rimligt att ställa kostnaden mot ”skadan” likt 36 a § 

punkt 3 samt se över eventuella subventioner för hantering och utrotning.  

Holmen anser att konsekvensanalyserna i förslaget är mycket bristfälliga. Det är uppenbart att 

utredningen endast har tagit hänsyn till tätortsnära fastigheter och helt avstått från att belysa 

läget för landets jord-och skogsbruksfastigheter som utgör ca 2/3 av landets yta.  

 

Skogsbolag drabbas vanligen av invasiva växter där bolagets skogsfastigheter angränsar mot 

fastigheter som nyttjas för fritids- eller permanentboende. Det är vanligt att växter som 

planterats i en trädgård sprids till den angränsande skogsfastigheten. Dumpning av trädgårds-

avfall från villaträdgårdar på skogsfastigheter är även det ett återkommande problem. Det är 

ytterst svårt att bevisa vem som utfört den olovliga dumpningen/nedskräpningen som renderar 

i att invasiva växter sprids på skogsfastigheter.  

Som förslaget är skrivet ska den som ha rådighet dvs fastighetsägaren tvingas utrota eller 

begränsa växter som spridits från en illa skött villaträdgård eller dumpats i ett skogsbryn. 

Holmen anser att det inte kan anses vara rimligt att skogsägaren i sådana fall ska stå hela 

kostnaden för att begränsa eller utrota den art som spridits på fastigheten.  
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En arealutredning över utbredningen av blomsterlupin är genomförd (10 053 hektar), men 

någon ekonomisk uppskattning för hantering och/eller utrotning kan inte återfinnas i förslaget. 

Det går inte återfinna gruppen jord- och skogsägare i förslaget vilket troligtvis utgör stor andel 

av de som omfattas av förslaget.   
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Maria Hedqvist, Fastighetschef Holmen skog AB 

Helene Källgren, Naturvårdsspecialist Holmen Skog AB 

 

 


